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Protokół Nr LIII/22 
sesji Sejmiku Województwa Podkarpackiego 

z dnia 26 września 2022 r. 
 
 
 
LIII sesja Sejmiku Województwa Podkarpackiego VI kadencji odbyła się w dniu  
27 czerwca 2022 roku w Sali Audytoryjnej Urzędu Marszałkowskiego przy al. Cieplińskiego 4 
w Rzeszowie. 
 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 13.00. 
 
Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady sesji i poinformował, że obrady sesji Sejmiku 
Województwa Podkarpackiego są transmitowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 
dźwięk, zgodnie z art. 21 ust. 1 a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie województwa 
( Dz.U. z 2019 r. poz. 512 t.j.). Nagrania z obrad są udostępniane na stronie internetowej 
samorządu województwa: www.sejmik.podkarpackie.pl Poinformował również, że 
uczestnicząc w sesji Sejmiku Województwa Podkarpackiego zebrani wyrażają zgodę na 
przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 lit. c 
Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób 
fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 
przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o 
ochronie danych) (RODO). 
 
Przewodniczący Sejmiku Jerzy Borcz na podstawie listy obecności, stwierdził, że jest 
wymagane quorum radnych, wobec czego Sejmik może obradować i podejmować uchwały.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Zawiadomienie o zwołaniu sesji Sejmiku stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Sejmiku po otwarciu sesji powitał wszystkich zaproszonych gości 
uczestniczących w sesji. 
 
Porządek obrad  dzisiejszej sesji otrzymali Państwo wraz  z zawiadomieniem o terminie sesji. 
 
Pragnę poinformować, że na moje ręce  wpłynęły wnioski o wprowadzenie do porządku obrad: 
 

1. Projektu uchwały w sprawie przyjęcia autopoprawek do projektu Uchwały 
Sejmiku Województwa Podkarpackiego w sprawie zmian w budżecie 
Województwa Podkarpackiego na 2022 r. 

2. Projektu uchwały w sprawie przyjęcia autopoprawek do projektu Uchwały 
Sejmiku Województwa Podkarpackiego w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Województwa Podkarpackiego na lata 2022 – 2045. 
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oraz 
 

1. Informacja o wynikach finansowych i działalności leczniczej podmiotów 
leczniczych nadzorowanych przez samorząd województwa podkarpackiego za 
2021 rok.  

 
2. Informacja o wynikach finansowych podmiotów leczniczych nadzorowanych 

przez samorząd województwa podkarpackiego w porównaniu czerwiec 2022 r. 
do czerwca 2021 r. 

 
3. Raport o restrukturyzacji 5 szpitali wojewódzkich nadzorowanych przez 

samorząd województwa podkarpackiego  
 

4. Informacja o sytuacji na rynku pracy województwa podkarpackiego oraz 
działaniach na rzecz aktywizacji osób bezrobotnych będących w szczególnej 
sytuacji na rynku pracy. 

 
Wprowadzenie  ww. materiałów do porządku obrad sesji  nie wymaga głosowania.  
 
Autopoprawki umieszczam w przedmiotowych punktach porządku obrad sesji natomiast cztery 
informacje kolejno po pkt. 18 dotychczasowego porządku obrad. 
 
Dodatkowo wpłynęły wnioski o wprowadzenie do porządku obrad: 
 

1. Projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego wobec konieczności budowy kolei szybkich prędkości ze 
Lwowa przez Przemyśl, Rzeszów, Stalową Wolę do Centralnego Portu 
Komunikacyjnego na potrzeby jak najszybszego uruchomienia nowego 
korytarza transportowego pomiędzy Polską a Ukrainą. 

2. Projektu uchwały w sprawie planów budowy łącznika kolejowego 632 i innych 
dotyczących CPK 

 
 wprowadzenie ww. projektów wymaga głosowania. 
 
Przewodniczący zaproponował zatem aby przystąpić do głosowania nad wprowadzeniem 
zmian do porządku obrad sesji. 
 
Kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie  
przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa Podkarpackiego wobec konieczności budowy 
kolei szybkich prędkości ze Lwowa przez Przemyśl, Rzeszów, Stalową Wolę do Centralnego 
Portu Komunikacyjnego na potrzeby jak najszybszego uruchomienia nowego korytarza 
transportowego pomiędzy Polską a Ukrainą. 
 
za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały głosowało 25 radnych, 1 osoba była 
przeciw, 5 radnych wstrzymało się od głosu.  
 
Projekt został wprowadzony do porządku obrad, umieszczam go zatem jako pkt 12 porządku 
obrad. 
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Kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
planów budowy łącznika kolejowego 632 i innych dotyczących CPK 
 
za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały głosowało 7 radnych, 22 radnych było 
przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  
 
Projekt nie został wprowadzony do porządku obrad sesji. 
 
Proponuję zatem przystąpić do realizacji porządku obrad sesji. 
 
Porządek obrad LIII sesji przedstawiał się następująco:  
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z LII sesji Sejmiku Województwa Podkarpackiego. 
3. Wręczenie Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Województwa Podkarpackiego” 

rodzinie śp. Pani Marii Mireckiej – Loryś. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasto Dębica 

z budżetu Województwa Podkarpackiego w roku 2022. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Jeżowe realizacji zadania pn.: 

„Budowa ciągu pieszo - rowerowego przy drodze wojewódzkiej nr 861 w msc. 
Jeżowe Kameralne”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia przez 
Województwo Podkarpackie pomocy rzeczowej jednostkom samorządu 
terytorialnego województwa podkarpackiego w ramach programu pilotażowego 
pn. „Program wsparcia dwujęzyczności w podkarpackich przedszkolach”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR XXXI/551/17 Sejmiku 
Województwa Podkarpackiego z dnia 5 stycznia 2017 r. w sprawie uchwalenia Planu 
Gospodarki Odpadami dla Województwa Podkarpackiego 2022.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przez Sejmik Województwa Podkarpackiego 
przedstawicieli do składu Rady Społecznej przy Wojewódzkim Szpitalu 
Podkarpackim im. Jana Pawła II w Krośnie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa 
Podkarpackiego dla Gminy Żurawica. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na                
2022 rok. +AUTOPOPRAWKA  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Podkarpackiego na lata 2022-2045. +AUTOPOPRAWKA  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego wobec konieczności budowy kolei szybkich prędkości ze Lwowa 
przez Przemyśl, Rzeszów, Stalową Wolę do Centralnego Portu Komunikacyjnego na 
potrzeby jak najszybszego uruchomienia nowego korytarza transportowego 
pomiędzy Polską a Ukrainą. 

13. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Województwa Podkarpackiego za                        
I półrocze 2022 roku. 

14. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Województwa 
Podkarpackiego. 

15. Informacja o przebiegu wykonania za I półrocze 2022 r. planów finansowych 
instytucji kultury podległych Samorządowi Województwa. 

16. Informacja z wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów 
opieki zdrowotnej za I półrocze 2022 r. 



4 
 

17. Informacja o przebiegu wykonania planów finansowych wojewódzkich jednostek 
organizacyjnych będących osobami prawnymi za I półrocze 2022 r. 

18. Informacja nt. negocjacji z Komisją Europejską programu regionalnego Fundusze 
Europejskie dla Podkarpacia 2021-2027. 

19. Informacja nt. stanu wdrażania Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020. 

20. Informacja o wynikach finansowych i działalności leczniczej podmiotów leczniczych 
nadzorowanych przez samorząd województwa podkarpackiego za 2021 rok.  

21. Informacja o wynikach finansowych podmiotów leczniczych nadzorowanych przez 
samorząd województwa podkarpackiego w porównaniu czerwiec 2022 r. do czerwca 
2021 r. 

22. Raport o restrukturyzacji 5 szpitali wojewódzkich nadzorowanych przez samorząd 
województwa podkarpackiego  

23. Informacja o sytuacji na rynku pracy województwa podkarpackiego oraz działaniach 
na rzecz aktywizacji osób bezrobotnych będących w szczególnej sytuacji na rynku 
pracy. 

24. Informacja z działalności Zarządu Województwa Podkarpackiego w okresie 
od 16 sierpnia 2022 r. do 5 września 2022 r. 

25. Informacja o realizacji uchwał Sejmiku Województwa Podkarpackiego podjętych na                  
LII sesji w dniu 29 sierpnia 2022 roku. 

26. Interpelacje i zapytania radnych. 
27. Wnioski i oświadczenia radnych. 
28. Zamknięcie sesji. 

 
 

Przyjęcie protokołu z LII sesji Sejmiku Województwa Podkarpackiego. 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że protokół  z sesji Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego został przesłany radnym w wersji elektronicznej. W związku z brakiem uwag 
do jego treści Przewodniczący Sejmiku zaproponował poddać go pod głosowanie. 
 
Za przyjęciem protokołu głosowało 26 radnych, 2 radnych było przeciw, 2 radnych wstrzymało 
się od głosu.   
 
Wręczenie Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Województwa Podkarpackiego” rodzinie 
śp. Pani Marii Mireckiej – Loryś. 
 
Przewodniczący Sejmiku odczytał tekst uchwały w sprawie nadania odznaki honorowej                    
śp. Pani Marii Mireckiej – Loryś. 
 

UCHWAŁA  NR LII/867/22 
SEJMIKU WOJEWÓDZTWA PODKARPACKIEGO 

 
z dnia 29 sierpnia 2022 r. 

 
w sprawie nadania śp. Pani Marii Mireckiej - Loryś Odznaki Honorowej „Zasłużony dla 

Województwa Podkarpackiego”. 
 

 
Na podstawie art. 18 pkt 20 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie województwa (Dz. 
U. z 2022 r. poz. 547 ze zm.), § 13 pkt 22 Statutu Województwa Podkarpackiego, 
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stanowiącego załącznik do Uchwały Nr X/103/99 Sejmiku Województwa Podkarpackiego z 
dnia 29 września 1999r. w sprawie uchwalenia Statutu Województwa Podkarpackiego (Dz. 
Urz. Woj. Podk. z 1999 r. Nr 28, poz. 1247, z 2002 r. Nr 54, poz. 1101, z 2008 r. Nr 55, poz. 
1449, z 2019 r., poz. 2676) oraz § 3 pkt. 1 i § 7 ust. 1 Uchwały Nr VII/143/15 Sejmiku 
Województwa Podkarpackiego z dnia 27 kwietnia 2015 r. w sprawie ustanowienia Odznaki 
Honorowej „Zasłużony dla Województwa Podkarpackiego”, ustalenia jej wzoru, zasad i trybu 
nadawania oraz sposobu noszenia, 
 

Sejmik Województwa Podkarpackiego  
uchwala, co następuje: 

 
§ 1 

 
Nadaje się pośmiertnie Pani Marii Mireckiej – Loryś Odznakę Honorową „Zasłużony dla 

Województwa Podkarpackiego”.  

 
§ 2 

 
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Podkarpackiego. 
 

§ 3 
 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
Następnie poprosił Pana Marszałka Województwa o wygłoszenie  laudacji na cześć 
odznaczonej. 
 
Marszałek Władysław Ortyl zaznaczył, że przypadł mu w udziale wielki zaszczyt                        
i przyjemność wygłoszenia laudacji na cześć człowieka wybitnego, kobiety, która przed 
kilkoma miesiącami po długim i pięknym życiu odeszła na wieczną wartę, a która swą odwagą, 
siłą charakteru, niezwykłą osobowością oraz licznymi dokonaniami i patriotycznymi czynami 
całe życie dawała świadectwo wielkiego oddania sprawom Ojczyzny, bez względu na to, gdzie 
zaprowadził ją los.  
 
Szanowni Państwo,  

„Wszystko, co robiłam w życiu, robiłam z myślą o Polsce” – to słowa, którymi major Maria 
Mirecka Loryś opisała swe długie i pełne zasług  życie. Dla nas, którzy dziś w siedzibie 
naszego regionalnego parlamentu honorujemy jej dokonania tytułem „Zasłużony dla 
Województwa Podkarpackiego”, brzmią one jak credo, które może i powinno przyświecać 
każdemu z nas.  

Dziś do księgi zawierającej poczet wybitnych postaci naszego regionu wpisujemy, wraz  
ze słowami najwyższego szacunku oraz wdzięczności – życie oraz dokonania major Marii 
Mireckiej – Loryś, żołnierza II wojny światowej, weteranki podziemia niepodległościowego, 
komendantki Narodowego Zjednoczenia Kobiet, działaczki środowisk polonijnych. Swą bogatą 
biografią mogłaby obdzielić wielu ludzi, a każdy z tych życiorysów godny byłby uhonorowania. 
Honorujemy dziś szlachetną, pełną mądrości i klasy kobietę, której życie  
i dokonania były i pozostaną inspiracją dla wielu ludzi, a której biografia to piękna pieśń na 
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cześć służby Ojczyźnie i Rodakom, bo Maria Mirecka-Loryś swym życiem ukazała, jak ważne 
jest oddanie ideałom, konsekwentne wcielanie idei, jak wielką wartością jest praca na rzecz 
wspólnego dobra, bez spoglądania na partykularne interesy, jak ważna jest wierność 
przekonaniom oraz obranej drodze. 

 
Maria Mirecka – Loryś urodziła się 7 lutego 1916 roku w Ulanowie w rodzinie Dominika 
Mireckiego i Pauliny ze Ścisłowskich, gdzie dzieci od pokoleń wychowywane były w tradycji 
patriotycznej. Rodzice posiadali majątki na Kresach Dawnej Rzeczpospolitej. Matka Marii była 
córką Sybiraka, ojciec synem powstańca styczniowego. Ojczyzna i ojczyste sprawy w życiorys 
Marii wpisane były więc na długo przed jej narodzinami. Los rzucał jej rodziców po różnych 
zakątkach ziem polskich. Mieszkali w Przeworsku, w okolicach Jaworowa, w Ulanowie nad 
Sanem. W niepodległej Polsce osiedli w Racławicach koło Niska. 
 
W Nisku Maria Mirecka uczęszczała do szkoły, a w roku 1937 ukończyła gimnazjum i zaczęła 
studia prawnicze na uniwersytecie Jana Kazimierza we Lwowie. W czasie studiów wstąpiła  
do organizacji studenckiej Związek Akademicki Młodzieży Wszechpolskiej. Jej plany  
i marzenia – tak jak i całego pokolenia – zostały w brutalny sposób zweryfikowane, gdy 
Rzeczpospolitą we wrześniu 1939 zaatakowali najpierw hitlerowcy, później sowieci.  

 
Nasza zasłużona nie umiała być bierna, szybko zaangażowała się w działalność 
konspiracyjną, wstępując do Narodowej Organizacji Wojskowej. W służbę zaangażowała się 
z taką odwagą, pasją i talentami, że szybko powierzono jej funkcję komendantki Narodowej 
Organizacji Wojskowej Kobiet najpierw w powiece niżańskim, później w okręgu rzeszowskim. 
W tym czasie była kierownikiem sekcji kobieciej w Zarządzie Okręgu Rzeszowskiego oraz 
kurierką Komendy Głównej Narodowej Organizacji Wojskowej. Po scaleniu organizacji z Armią 
Krajową awansowała na kapitana, kierując Wojskową Służbą Kobiet w rzeszowskim 
Podokręgu Armii Krajowej. Wiosną 1945 roku została Komendantką Główną Narodowego 
Zjednoczenia Wojskowego Kobiet. Swą walką w pełni zasłużyła na chwałę żołnierza 
konspiracyjnego podziemia II wojny światowej,  kobiety wielkiej odwagi oddanej służbie swej 
Ojczyźnie.  

 
Po zakończeniu wojny wznowiła studia prawnicze na Uniwersytecie Jagiellońskim. Jej 
bohaterska służba w czasie wojny nie mogła pozostać niezauważona przez szerzące 
komunistyczy terror władze nowej Polski. Już 1 sierpnia 1945 roku Maria Mirecka została 
aresztowana w Nisku, stając się więźniem politycznym okresu stalinowskiego. Dzięki amnestii 
udało jej się odzyskać wolność po miesiącu. Groźby kolejnych represji i ponownych 
aresztowań zmusiły ją do opuszczenia Polski w grudniu 1945 roku. Dotarła wówczas  
do Ankony we Włoszech do obozu 2. Korpusu gen. Władysława Andersa. Tam poznała swego 
męża, oficera rezerwy Henryka Lorysia, i razem wyemigrowali do Wielkiej Brytanii.   

 
Zmuszona do opuszczenia Ojczyzny, wiele lat życia spędziła na wychodźstwie, początkowo 
we Włoszech i Wielkiej Brytanii, później w Stanach Zjednoczonych Ameryki. Zawsze 
angażowała się w życie polskiej emigracji. W 1952 roku wyjechała z rodziną do Stanów 
Zjednoczonych, by w 1954 roku osiąść w Chicago. Od razu włączyła się w działalność na rzecz 
Polski i Polaków, stając się charyzmatyczną  przywódczynią organizacji polonijnych, których 
działalności poświeciła kilkadziesiąt lat swego życia, aż do momentu powrotu do Polski  
na początku XXI wieku. Była gorącą zwolenniczką Muzeum Polskiego w Ameryce. Działała w 
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Stronnictwie Narodowym, była aktywnym członkiem władz Związku Polek w Ameryce, swe 
talenty, zaangażowanie dla spraw publicznych i na rzecz szerzenia patriotyzmu 
wykorzystywała działając w Kongresie Polonii Amerykańskiej.  

Nigdy nie zapominała o Kresach, które były rodowym gniazdem jej przodków. Sama będąc 
wnuczką Sybiraka od lat 70. XX wieku swoje serce i wysiłki wkładała w pomoc niesioną 
rodakom, którzy pozostali na Kresach. Docierając do żyjących w Związku Sowieckim byłych 
łagierników oraz tych, którzy musieli swoją polskość głęboko ukrywać, bo groziły  
za to prześladowania, nielegalnie dostarczała im środki materialne oraz dewocjonalia, które 
były tam bezcenne, bo nieosiągalne. Tym działaniem zasłużyła sobie na przydomek „Bożej 
przemytniczki”, który traktowała jako powód do dumy. Po wprowadzeniu w Polsce  stanu 
wojennego organizowała wsparcie dla osób internowanych. 

W swojej działalności charytatywnej współpracowała z Polsko–Amerykańską Fundacją Kultury 
na Florydzie, Światowym Kongresem Kresowian, a w latach późniejszych także 
 z wieloma organizacjami pozarządowymi m.in. z Podkarpacia. Polsce służyła także swymi 
literackimi talentami. Przez 32 lata była redaktorem „Głosu Polek”, organu Związku Polek  
w Ameryce, była felietonistką polonijnej rozgłośni radiowej w Chicago, autorką drugiego tomu 
„Historii Związku Polek w Ameryce”, w dwóch książkach zawarła wspomnienia swego życia i 
pracy dla Ojczyzny.  

W 2000 roku decyzją Ministra Obrony Narodowej awansowała na stopień majora Wojska 
Polskiego. Wróciła do Polski i na rodzinnym Podkarpaciu obchodziła swoje 100. urodziny.  
Za wybitne zasługi dla wolnej i niepodległej Polski Maria Mirecka –Loryś została w 2006 roku 
odznaczona Krzyżem Komandorskim Orderu Odrodzenia Polski nadanym przez Prezydenta 
RP Lecha Kaczyńskiego w 2006 roku. W 2016 roku Prezydent RP Andrzej Duda odznaczył 
naszą zasłużoną Krzyżem Komandorskim z Gwiazdą Orderu Odrodzenia Polski.  

W uznaniu swych tak licznych i pięknych dokonań w kultywowaniu pamięci o walce  
o niepodległość Rzeczypospolitej odznaczona została również  medalem "Pro Patria".  
Po powrocie do Polski, mimo swego pięknego wieku angażowała się we wspieranie 
odradzającego się w kraju ruchu narodowego, była aktywna, uczestniczyła w spotkaniach  
i uroczystościach patriotycznych.  

Maria Mirecka –Loryś, wielka patriotka i wzór dbałości o Polskę odeszła w Warszawie w maju 
tego roku, w wieku 106 lat. Spoczęła w Warszawie, a pogrzeb odbył się  17 sierpnia, w rocznicę 
jednej z najbardziej tragicznych i heroicznych kart polskiej historii – bitwy pod Zadwórzem, 
zwanej polskimi Termopilami. W tej bitwie brał udział brat naszej zasłużonej - Bronisław, jako 
jeden z niewielu ocalał z bitwy, a nasza zasłużona pamięć o tej rocznicy wysoko stawiała  
w hierarchii swych obowiązków.    

W pamięci ludzi pozostanie jako wspaniały człowiek, oddany swej Rodzinie i Polsce, osoba, 
która swą siłą, mądrością i wielką klasą zjednywała sobie ludzi, a której życiowa postawa 
zasługuje na najwyższy szacunek. W życiu wielu ludzi zapisała się jako zarazem silna i 
subtelna kobieta, której życie i dokonania były i pozostaną inspiracją, ukazując, jak ważne jest 
oddanie ideałom, konsekwentne wcielanie idei, nawet w obliczu represji oraz jak wielką 
wartością jest praca na rzecz wspólnego dobra, wierność przekonaniom oraz obranej drodze. 
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Kończąc laudację na cześć wybitnej, a zarazem niezwykle skromnej postaci, jaką była Maria 
Mirecka-Loryś przytoczył słowa wybitnego poety, emigranta - Jana Lechonia, który  
w Hymnie Polaków na obczyźnie tak pisał rozważając polskie losy:   

Jedna jest Polska, jak Bóg jeden w niebie,  
Wszystkie me siły jej składam w ofierze  
Na całe życie, które wziąłem z Ciebie,  
Cały do Ciebie, Ojczyzno, należę.  
 
Jestem jak żołnierz na wszystko gotowy  
I jak w Ojczyźnie, tak i w obcym kraju  
Czuwam i strzegę skarbu polskiej mowy,  
Polskiego ducha, polskiego zwyczaju.  
 
Z narodem polskim na zawsze związany  
O każdej chwili to samo z nim czuję,  
Do wspólnej wielkiej przyszłości wezwany  
Wszystkim Polakom braterstwo ślubuję.  

Te słowa zadedykował pamięci postaci, której życie i dzieło zawsze pełne było wierności 
Ojczyźnie oraz miłości do Polski i Polaków. Była, jest i pozostanie niedoścignionym wzorem  
do naśladowania. Cześć Jej pamięci !  

Radny Jacek Magdoń zaznaczył, że Jan M. Loryś urodził się w Anglii. Jako dziecko przybył 
z rodzicami do Chicago we wczesnych latach 50. Jest absolwentem szkoły podstawowej im. 
św. Fidelisa, liceum Gordon Tech i polskiej sobotniej szkoły im. gen. Tadeusza Kościuszki. 
Należał do polskiego harcerstwa.  

 W roku 1971 ukończył Uniwersytet Illinois w Chicago broniąc licencjat z dziedziny nauk 
politycznych. W 1996 r. uzyskał, także na tym uniwersytecie, tytuł magistra historii. W latach 
1992 – 1996 wykładał na CPS (Chicago Public Schools) jako nauczyciel dwujęzyczny. Jest 
scenarzystą i współproducentem filmu Kazimierz Pułaski. W okresie od czerwca 1996 do 
lutego 2014 r. pełnił funkcję dyrektora Polskiego Muzeum w Ameryce (PMA). Odegrał też 
znaczącą rolę jako członek Komitetu Kierowniczego (Steering Committee) w procesie 
kształtowania Sojuszu na rzecz Kultury miasta Chicago (Chicago Cultural Alliance) – 
partnerstwa blisko 20 etnicznych muzeów i instytucji kultury. Jan Loryś zainicjował także 
niezwykle owocną współpracę Polskiego Muzeum w Ameryce z instytucjami kultury w Polsce 
i rządem Rzeczpospolitej, która trwa i rozwija się do dzisiaj. 

Przewodniczący Sejmiku zaprosił Pana Jana Lorysia syna odznaczonej przed stół prezydialny 
celem odebrania odznaki „Zasłużony dla Województwa Podkarpackiego”. 
 
/wręczenie odznaki oraz kwiatów/ 
 
Pana Jan Loryś podkreślił, że przyleciał do Polski kilka dni temu aby wziąć udział w 110 
rocznicy założenia gimnazjum im. Stefana Czarnieckiego w Nisku którego jak myślał mama 
była absolwentką okazuje się jednak, że chodziła tam przez 3 lata ale maturę zdawała w 
Leżajsku. Podkreślił, że zaczynając wycieczkę po Europie ył z żoną w małym austriackim 
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miasteczku Klagenfurt i przechodząc przez rynek zauważył że Rzeszów jest miastem 
siostrzanym dla tamtego – nie wiedział wówczas, że przyjedzie do Rzeszowa. Poprosił o 
dalsza współpracę zapraszając do Chcago gdyż historia Polski XIX i XX w . łączy się nie tylko 
z tym krajem, Polska jest w Europie, Azji, Afryce i St. Zjednoczonych. 
 
W-ce Wojewoda Podkarpacki Jolanta Sawicka podkreśliła, że jest dla niej wielkim 
zaszczytem to że mogła tu dziś uczestniczyć we wręczaniu odznaki ś.p. Marii Mireckiej Loryś, 
która nie bała się być Polką w okresie stalinizmu i II Wojny światowej. Przekazujmy te historie 
młodym pokoleniem aby wiedziały co poświęcali poprzednicy abyśmy mogli żyć w wolnym 
kraju.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasto Dębica                   
z budżetu Województwa Podkarpackiego w roku 2022. 

 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie 
projekt niniejszej uchwały. 
 
W jego wyniku Uchwała Nr LIII/899/22 została przyjęta jednogłośnie 29 głosami za i stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Jeżowe realizacji zadania pn.: 
„Budowa ciągu pieszo - rowerowego przy drodze wojewódzkiej nr 861 w msc. Jeżowe 
Kameralne”. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie 
projekt niniejszej uchwały. 
 
W jego wyniku Uchwała Nr LIII/900/22 została przyjęta jednogłośnie 29 głosami za i stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo 
Podkarpackie pomocy rzeczowej jednostkom samorządu terytorialnego województwa 
podkarpackiego w ramach programu pilotażowego pn. „Program wsparcia 
dwujęzyczności w podkarpackich przedszkolach”. 
 
Radny Krzysztof Feret zaznaczył, że jest to świetny program i jest za jednak ma pytanie gdyż 
wyczytał, że jest to kwota w wysokości 6 tys zł na placówkę dlatego chce zapytać na co ona 
będzie przeznaczona bo pewnie nie pokryje wszystkich potrzeb. 
 
Marszałek Władysław Ortyl jest to ze wszech miar cenna inicjatywa realizowana przez 
Podkarpackie Centrum Edukacji |Nauczycieli. Przeprowadzono szkolenia i okazało się że 
program podstawowy jest nieadekwatny do grupy dzieci w oddziale przedszkolnym w Dębicy 
dlatego tez Burmistrz Miasta Dębica powtórnie przesłał formularz zgłoszenia z przedszkolem 
nr 5 w Dębicy z dziećmi w wieku 4-5 lat. Kwota 6 tyś służy zakupowi materiałów pomocniczych, 
zeszytów ćwiczeń, licencję dla nauczycieli, organizację teatrzyków jako nowej formy 
nauczania. Każda grupa liczy 25 dzieci w sumie obejmujemy programem 625 dzieci. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod 
głosowanie projekt niniejszej uchwały. 
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W jego wyniku Uchwała Nr LIII/901/22 została przyjęta jednogłośnie 29 głosami za i stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR XXXI/551/17 Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego z dnia 5 stycznia 2017 r. w sprawie uchwalenia Planu Gospodarki 
Odpadami dla Województwa Podkarpackiego 2022.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie 
projekt niniejszej uchwały. 
 
W jego wyniku Uchwała Nr LIII/902/22 została przyjęta 22 głosami za, 0 przeciw, 6 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przez Sejmik Województwa Podkarpackiego 
przedstawicieli do składu Rady Społecznej przy Wojewódzkim Szpitalu Podkarpackim 
im. Jana Pawła II w Krośnie. 
 
Radny Bogdan Romaniuk w imieniu Klubu PiS zgłosił kandydatury: 
Radny Jerzy Borcz 
Radna Joanna Bril 
Radny Wojciech Zając 
Władysław Turek 
Paweł Krzanowski 
 
Radny Piotr Tomański w imieniu Klubu KO zgłosił kandydaturę Radnego Antoniego Pikula. 
 
W związku z faktem, że liczba zgłoszonych kandydatur przekroczyła liczbę miejsc w radzie 
radny Wojciech zając wycofał swoja kandydaturę. 
 
Pozostali kandydaci wyrazili zgody na kandydowanie. 
 
Radny Jacek Kotula stwierdził, że po raz kolejny jako Sejmik popełniamy kardynalny błąd 
”władza sama się wyżywi i skontroluje”. Członkami tej rady powinni być pracownicy i ludzie z 
terenu, którzy wiedzą co się w tym szpitalu dzieje. Zamiast patrzeć na czynnik społeczny to 
mamy kolesi, którzy przymknął oko na pewne kwestie. 
 
Radna Danuta Stępień zaznaczyła, że nie zgadza się z wypowiedzią radnego Kotuli 
ponieważ w III kadencji Sejmiku pracowała jako członek rady przy szpitalu Nr 2 i wie, że jest 
to ciężka praca a cała rada liczy kilkanaście osób nie tylko radnych.  
 
Wicemarszałek Piotr Pilch stwierdził, że taka krytyka jest w stylu radnego ale nie jest do 
przyjęcia, dodał, że radny mógł przygotować się do sesji, żebrać zgody i przedstawić własnych 
kandydatów do pracy w radzie. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod 
głosowanie projekt niniejszej uchwały. 
 
W jego wyniku Uchwała Nr LIII/903/22 została przyjęta 27 głosami za, 1 przeciw, 0 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa 
Podkarpackiego dla Gminy Żurawica. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod 
głosowanie projekt niniejszej uchwały. 
 
W jego wyniku Uchwała Nr LIII/904/22 została przyjęta jednogłośnie 25 głosami za i stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na                
2022 rok. +AUTOPOPRAWKA  
 
Marszałek Władysław Ortyl stwierdził, że przedstawi zmiany w budżecie wraz z 
autopoprawką o raz zmiany w WPF. 
 
UCHWAŁA W SPRAWIE ZMIAN W BUDŻECIE NA 2022 ROK 

Obejmuje zmiany w zakresie dochodów, wydatków, deficytu budżetowego, przychodów oraz 
rozchodów. 

I. W zakresie dochodów – następuje zwiększenie planu o łączną kwotę 11.724.166,-zł, 
jako skutek dokonanych zwiększeń i zmniejszeń  poszczególnych pozycji dochodów 
wraz ze zmianami planu wydatków. 

II. W zakresie wydatków – następuje zmniejszenie planu o łączną kwotę  
11.782.854,-zł, jako skutek dokonanych zmniejszeń, zwiększeń oraz przeniesień w 
planie wydatków. 

1. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 25.311.806,-zł związane jest  
z  przesunięciem wydatków na rok 2023 w kwocie 23.390.915,-zł oraz zmniejszeniem 
planu o powstałe oszczędności o kwotę 1.920.891,-zł. Zmniejszenie dotyczy: 
1) realizacji przedsięwzięć ujętych w wykazie przedsięwzięć do WPF o kwotę 

24.406.466,- zł, w tym: 
a) zadania pn. „Budowa Podmiejskiej Kolei Aglomeracyjnej - PKA": budowa zaplecza 

technicznego" w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura  
i Środowisko – 21.980.377,-zł.  
Zmiany obejmują: 
 zwiększenie wydatków finansowanych ze środków UE - 4.770.279,-zł  

(w związku ze zwiększeniem dofinansowania projektu ze środków UE  
z 50% do 64%) 

 zmniejszenie wydatków finansowanych ze środków własnych samorządu 
Województwa - 26.750.656,-zł  
Zmniejszenie związane z przesunięciem na rok 2023 wydatków zaplanowanych 
na roboty budowlane, Inżyniera Kontraktu na skutek m.in. przedłużającej się 
procedury uzyskania pozwolenia na budowę. 

b) zadania pn. „Rozbudowa dr. woj. Nr 863 Kopki-Krzeszów-Tarnogród-Cieszanów 
(…)” – 5.000,-zł (oszczędności w związku z otrzymaniem pomocy finansowej od 
gminy Krzeszów). 

c) projektu pn. „Podkarpacki System Informacji Przestrzennej (PSIP)" – 46.376,-zł 
(oszczędności partnera projektu). 
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d) utrzymania projektów pn. „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej (…)”, 
„Podkarpacki System Informacji Przestrzennej”, „Podkarpacki System Informacji 
Medycznej” – 1.414.175,-zł (oszczędności). 

e) projektów pn. „Wysokie standardy obsługi inwestora w samorządach województwa 
podkarpackiego"  oraz „Zintegrowany i uspołeczniony model planowania 
przestrzennego poprzez opracowanie Strategii Przestrzennej Rzeszowskiego 
Obszaru Funkcjonalnego" – 360.000,-zł (przesunięcie części wydatków na rok 2023 
w związku m.in. ze zmianą zakresu zadania). 

f) zadania pn. „Podkarpacki Regionalny Fundusz Filmowy (…)”– 600.538,-zł. 
(przesunięcie części wydatków na 2023 r. w związku z dofinansowaniem  
mniejszej niż zakładano liczby projektów).  

2) realizacji przedsięwzięć nieujętych w WPF o kwotę 905.340,- zł, w tym: 
a) zadania pn. „Aktualizacja planu wojewódzkiego zrównoważonego publicznego 

transportu zbiorowego (…)" – 100.000,-zł.  
Środki nie zostaną wykorzystane z uwagi na brak zapowiadanej nowelizacji ustawy 
o publicznym transporcie zbiorowym, która miała dotyczyć opracowania 
wojewódzkich planów transportowych. 

b) remontu uszkodzeń w ciągu drogi Nr 870 – 294.829,-zł (oszczędności  
w wydatkach finansowanych ze środków inwestora korzystającego podczas 
realizacji inwestycji z dróg wojewódzkich).  

c) zadania pn. „Budowa wielopoziomowego obiektu w celu zabezpieczenia miejsc 
postojowych przy ul. Szpitalnej na potrzeby Jednostek Organizacyjnych Samorządu 
Województwa" – 350.000,-zł. 
Środki nie zostaną wykorzystane z uwagi na trwającą wymianę korespondencji z 
Miastem Rzeszów, dotyczącą propozycji przekazania działki. 

d) zadania pn. „Zagospodarowanie terenu wokół rzeki Przyrwy przy ulicy Lubelskiej w 
Rzeszowie w celu utworzenia miejsc postojowych na potrzeby Jednostek 
Organizacyjnych Samorządu Województwa" – 100.000,-zł. (oszczędności powstałe 
po wyłonieniu wykonawcy koncepcji rozwiązań technicznych przykrycia potoku 
Przyrwa).  

e) zadania pn. „Wymiana instalacji centralnego ogrzewania w budynku szkoły" 
Medyczno-Społecznego Centrum Kształcenia Ustawicznego i Zawodowego w 
Rzeszowie – 24.061,-zł (oszczędności powstałe po rozstrzygnięciu przetargu). 

f) zadania pn. „POPOJUTRZE 2.0 - KSZTAŁCENIE" w ramach POWER – 27.770,-zł 
(MSCKZiU w Rzeszowie). 
Zmniejszenie spowodowane ograniczeniem planowanego zakresu realizacji 
projektu. 

g) dotacji dla Wojewódzkiego Domu Kultury w Rzeszowie o kwotę 8.680,-zł na zadanie 
pn. „Modernizacja instalacji Systemu Sygnalizacji Pożaru w budynku WDK w 
Rzeszowie" (oszczędności poprzetargowe). 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 13.528.952,-zł dotyczy: 
1) realizacji przedsięwzięć ujętych w wykazie przedsięwzięć do WPF –  

8.970.906,-zł, w tym: 
a) zadania pn. „Podziemna Trasa Turystyczna w Przemyślu" realizowanego przez 

Muzeum Narodowego Ziemi Przemyskiej w Przemyślu – 318.878,-zł.  
Zwiększenie związane jest ze wzrostem wydatków niekwalifikowalnych po 
przeprowadzeniu przetargu na dostawę wyposażenia. 
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b) projektu pn. „Podkarpackie Centrum Integracji Cudzoziemców"  
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020 – 8.652.028,-
zł. 
Celem projektu jest aktywna integracja cudzoziemców (grupę docelową będą 
stanowiły osoby uciekające z Ukrainy) legalnie przebywających  
w województwie podkarpackim. Wydatki będą przeznaczone na najem powierzchni 
biurowej / lokalu w Rzeszowie oraz na zakup usług m.in. wsparcia prawnika, 
psychologa, tłumacza, wsparcia w postaci opieki nad dziećmi i nad osobami 
starszymi. Ponadto w ramach projektu organizowane będą intensywne kursy języka 
polskiego, kursy adaptacyjne zaznajomienia ze specyfiką życia społecznego w 
Polsce, kursy zawodowe, warsztaty  
w szkołach. Planuje się również uruchomienie narzędzia informatycznego 
umożliwiającego dostęp do informacji dotyczących zarówno działalności centrum 
jak i innych istotnych kwestii związanych ze wsparciem. 

2) realizacji przedsięwzięć nieujętych w WPF o kwotę 4.558.046,- zł, w tym: 
a) wydatków majątkowych Podkarpackiego Biura Geodezji i Terenów Rolnych w 

Rzeszowie z przeznaczeniem na zakup zestawu do pozyskania trójwymiarowych 
danych przestrzennych za pomocą technik fotogrametrii niskiego pułapu, 
składającego się z Bezzałogowego Statku Powietrznego typu płatowiec wraz z 
sensorem RBG do zdjęć poziomych, sensorem RBG do zdjęć ukośnych wraz z 
oprogramowaniem oraz obsługą szkoleniowo-wdrożeniową– 420.000,-zł. 

b) wydatków na zlecenie biegłemu rewidentowi kontroli finansowej w Spółce 
POLREGIO – 40.000,-zł. 

c) zadania pn. „Zakup i montaż klimatyzacji w pomieszczeniach administracyjnych 
przewiązki budynku szkoły" Medyczno Społecznego Centrum Kształcenia 
Ustawicznego i Zawodowego w Rzeszowie  
– 30.000,-zł. 

d) dotacji celowych dla Wojewódzkiego Szpitala w Przemyślu o kwotę 1.156.000,-zł, w 
tym na: 
 zadanie pn. „Utworzenie Transgranicznego Oddziału Obserwacyjno-Zakaźnego 

z Poradnią Leczenia Chorób Zakaźnych (…)"– 156.000,-zł (wyższe koszty 
opracowania dokumentacji projektowej). 

 zadanie pn. „Reorganizacja Oddziału Chirurgii Naczyniowej" – 1.000.000,-zł 
(wyższe koszty robót budowlanych). 

e) wydatków na wynagrodzenia pracowników ROPS tj. na dodatki specjalne dla 
opiekunów studentów odbywających staż zgodnie z porozumieniem zawartym z 
Uniwersytetem Rzeszowskim – 3.046,-zł (zwiększenie planu wydatków wraz ze 
zwiększeniem planu dochodów). 

f) dotacji dla instytucji kultury o kwotę 649.000,-zł, w tym dla: 
 Filharmonii Podkarpackiej im. Artura Malawskiego w Rzeszowie – dotacji na 

dofinansowanie działalności bieżącej tj. na realizację dodatkowego Koncertu 
Sylwestrowego oraz niezbędne remonty – 226.000,-zł, 

 Wojewódzkiego Domu Kultury o kwotę 350.000,-zł – dotacji na współorganizację 
imprez, 

 Muzeum Narodowego Ziemi Przemyskiej w Przemyślu – dotacji na utrzymanie i 
remonty obiektów – 73.000,-zł, na  kompleksowy remont piorunochronu w 
budynku przy ulicy Kościuszki 2 oraz remont instalacji centralnego ogrzewania w 
lokalach przy ulicy Kościuszki 7. 
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g) wydatków na zapłatę odsetek od zaciągniętych pożyczek długoterminowych – 
2.180.000,-zł (zwiększenie związane ze wzrostem stóp procentowych). 

h) pomocy finansowych  o kwotę 80.000,-zł w tym dla: 
 Gminy Miejskiej Lubaczów na realizację zadania pn. „Budowa pomnika gen. 

Stanisława Dąbka (…)" - 30.000,-zł. 
Zgodnie z Uchwałą merytoryczną Sejmiku podjętą w sierpniu br. 

 Gminy Miasto Dębica na realizację zadania pn. „Międzynarodowy Festiwal 
Dębickie Korzenie (…)” - 50.000,-zł 
Zgodnie z projektem Uchwały merytorycznej Sejmiku skierowanej na sesję 
Sejmiku Województwa w miesiącu wrześniu br. 

3. Przeniesienia w zakresie planowanych dotacji dla instytucji kultury, dotyczą: 
1) Teatru im. Wandy Siemaszkowej w Rzeszowie - obejmują: 

 zmiany zakresu zadań dotyczących prac remontowych budynków na wartość 
130.000,-zł (zawężenie zakresu do prac konserwatorskich niewymagających 
uzyskania pozwolenia Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków) wraz ze 
zmniejszeniem dotacji o kwotę 170.000,-zł, 

 ustalenie dotacji w kwocie 170.000,-zł na opracowanie dokumentacji projektowej 
na prace modernizacyjne budynków oraz na rewitalizację systemu 
przeciwpożarowego.  

2) Wojewódzkiego Domu Kultury w Rzeszowie - obejmują: 
 zmniejszenie dotacji na zadanie pn. „Modernizacja instalacji Systemu 

Sygnalizacji Pożaru (…)" – 65.000,-zł (oszczędności poprzetargowe), 
 ustalenie dotacji w kwocie 65.000,-zł, na dostawę i montaż regałów przesuwnych 

dwustronnych do archiwum oraz na zakup mobilnej konstrukcji do obsługi imprez 
z wykorzystaniem multimediów. 

III. W zakresie deficytu budżetu – na skutek wprowadzanych zmian następuje zmniejszenie 
deficytu o kwotę 23.507.020,-zł oraz przychodów na jego finansowanie z tytułu środków 
będących w dyspozycji Samorządu Województwa po rozliczeniu roku 2021. 

IV. W zakresie rozchodów – następuje zwiększenie rozchodów na założenie lokat 
wykraczających poza rok budżetowy o kwotę 23.359.139,-zł, finansowane ze środków 
uwolnionych w wyniku zmniejszenia deficytu budżetowego.  
 
Deficyt budżetowy po zmianach wyniesie 207.190.653,-zł i finansowany będzie  
ze środków pochodzących z rozliczenia budżetów z lat ubiegłych w kwocie 206.547.769,-zł 
oraz spłaty pożyczek udzielonych z budżetu Województwa instytucjom kultury w kwocie 
642.884,-zł. 

 
AUTOPOPRAWKA DO ZMIAN W BUDŻECIE 
Autopoprawka obejmuje ustalenie planu wydatków na pokrycie ujemnego wyniku 
finansowego Wojewódzkiego Szpitala im. Zofii z Zamoyskich Tarnowskiej  
w Tarnobrzegu w kwocie 6.581.773,-zł.  
Zwiększane wydatki zabezpieczone zostaną kosztem zmniejszenia wydatków 
zaplanowanych na poręczenia kredytów zaciągniętych przez samodzielne publiczne zakłady 
opieki zdrowotnej (szpitale terminowo regulują zaciągnięte zobowiązania). 

 
UCHWAŁA W SPRAWIE ZMIAN W WIELOLETNIEJ PROGNOZIE FINANSOWEJ  

Zmiany obejmują: 
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1. wprowadzenie do wykazu przedsięwzięć 3 nowych zadań pn.: 

a) „Podkarpackie Centrum Integracji Cudzoziemców” w ramach RPO WP 2014-2020 - 
łączne nakłady: 30.083.311,-zł – lata realizacji: 2022-2023. 

b) „Międzynarodowa kampania informacyjno-promocyjna województwa podkarpackiego z 
wykorzystaniem narzędzi promocji należących do przewoźnika lotniczego” - łączne 
nakłady: 27.675.000,-zł  – lata realizacji: 2022-2025. 

c) „Działania promocyjne Województwa Podkarpackiego związane  
z przygotowaniem do organizacji Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży  
w sportach zimowych - Podkarpackie 2023" - łączne nakłady: 421.728,-zł – lata realizacji: 
2022-2023. 

2. korekty wartości i zakresu realizacji 16 zadań ujętych w wykazie przedsięwzięć w tym na 
skutek zarówno zwiększenia jak i zmniejszenia łącznych nakładów finansowych oraz 
przeniesienia limitów wydatków pomiędzy latami. 

Zmiany w WPF nie zmieniają stanu zadłużenia Województwa. Zwiększane wydatki znajdują 
pokrycie w ramach środków skalkulowanych w prognozie zadłużenia.  

AUTOPOPRAWKA DO ZMIAN W WPF 
Autopoprawka do WPF jest skutkiem autopoprawki do zmian w budżecie. 
Radny Krzysztof Feret zaznaczył, że chodzi mu o finansowanie kampanii z wykorzystaniem 
przewoźnika lotniczego w kwocie zatrważającej prawie 30 mln zł. w ciągu ostatnich 4 lat 
uchwalaliśmy dofinansowanie dla Portu Lotniczego w kwocie 42 mln zł. i mocno nad tym 
dyskutowaliśmy i się zastanawialiśmy. Tutaj dajemy prawie 27 mln zł. na promocję. Dlaczego 
tak dużo pieniędzy na to przeznaczamy i czy istnieją w stosownym departamencie analizy 
pokazujące skuteczność tych działań promocyjnych.  
 
Radny Piotr Tomański Pan Marszałek zaznaczył, że zmniejsza się deficyt troszeczkę ale 
zmniejszamy zakres inwestycji a wydajemy piędzie ogromne na naklejki na samolot. 
Zaapelował aby dziś takiej inwestycji nie podejmować tylko poczekać na konkretne analizy i 
podjąć decyzje na spokojnie. 
 
Radny Jan Trapata zaznaczył, że zmiany w budżecie zawsze doprowadzają do emocji. 
Podkreślił, że jest w Sejmiku już wiele lat i wie że markę buduje się przez wiele lat. Kiedy 
lotnisko zostało rozbudowane i zaczęło funkcjonować na światowym poziomie to 
przeznaczamy na nie pieniądze i są one celowe w związku z tym , że jeśli nie będzie tego 
ruchu lotniczego na odpowiednim poziomie to zostaniemy w tyle. Po pandemii ilość pasażerów 
drastycznie spadła i trzeba o pasażera walczyć. Aby się bilansować musi być ok milion 
pasażerów – dzisiaj tyle nie ma.  
 
Marszałek Władysław Ortyl jednoznacznie powiedział, że Zarząd jest przekonany do 
promocji województwa. Najlepiej jest korzystać z instrumentów sprawdzonych, zawsze 
analizujemy skuteczność i mierniki oddziaływania i ważenia na rozpoznawalność                       
i komunikowanie się z mieszkańcami. Istotnym elementem promocji jest nawet efekt, który 
wywołuje w sobie pasażer wysiadając na lotnisku w Jasionce widzi dziś obszar przemysłowy, 
piękno Centrum Kongresowo – Wystawienniczego, Centrum Łukasiewicz, jedzie droga 
lotniskową, widzi, że remontujemy drogę warszawską, robimy dodatkowe łączniki do polskiego 
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ładu. To wszystko są czynniki wysokonakładowe. Dokapitalizowanie spółki lotniskowej kiedyś 
było czym innym a gdyby nie to, dziś port lotniskowy nie byłby takim hubem i nie bylibyśmy tak 
identyfikowani w świecie.  
 
Radny Andrzej Ćwierz stwierdził, że zdarzyło mu się niejednokrotnie rozmawiać ze 
znajomymi i padło m.in. takie sformułowanie: poleciałem dziś do Mediolanu dlatego, że są 
takie linie, ktoś inny poleciał do Rzymu na dwa dni bo tanie loty. Samemu zdarza mu się latając 
na nurkowanie wybierać te miejsca gdzie te tanie linie są. Trzeba zachęcić ludzi do latania 
również przez tę tanią linię. To co robimy wokół lotniska w Jasionce to jest wspaniała rzecz, 
najważniejsze jest dobre połączenie do lotniska a to właśnie robimy poprzez kolej 
aglomeracyjną, koleje i drogi. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod 
głosowanie projekt niniejszej uchwały. 
 
W jego wyniku Uchwała Nr LIII/905/22 została przyjęta 23 głosami za, 0 przeciw, 3 
wstrzymujące się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 
Podkarpackiego na lata 2022-2045. +AUTOPOPRAWKA  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie 
projekt niniejszej uchwały. 
 
W jego wyniku Uchwała Nr LIII/906/22 została przyjęta 23 głosami za, 0 przeciw, 3 
wstrzymujące się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego wobec konieczności budowy kolei szybkich prędkości ze Lwowa przez 
Przemyśl, Rzeszów, Stalową Wolę do Centralnego Portu Komunikacyjnego na potrzeby 
jak najszybszego uruchomienia nowego korytarza transportowego pomiędzy Polską a 
Ukrainą. 
 
Wicemarszałek Piotr Pilch poinformował, że pod tym projektem podpisał się cały Zarząd i 
radni klubu PiS. Zaznaczył, że jest to nasz głos w toczącej się w tej chwili dyskusji nt. tworzenia 
nowych linii krajowych i międzynarodowych szybkich kolei. Zaproponowane są tez połączenia 
z Ukrainą i my jako samorząd zwracamy uwagę na to, żeby kolejna z tych linii biegła przez 
województwo podkarpackie. Poprosił o poparcie tego projektu przez wszystkich radnych 
ponad podziałami. 
 
Radny Piotr Tomański podkreślił że jak my w dwie godziny dojedziemy do Warszawy czy 
CPK to po co nam będzie potrzebny port lotniczy. Dodał, że Rząd powinien rozważyć kilka 
wariantów nie tylko centralny port. Tworzymy wielkie projekty, które fajnie brzmią i oni tez są 
za tym aby to robić ale pytanie brzmi czy takie centralne pomysły jesteśmy w stanie 
zrealizować. Może warto wykorzystać te porty które już istnieją . zwrócił uwagę, że jeśli 
pójdziemy w tym kierunku zaczniemy robić dokumentacje to zaczną się wywłaszczenia i czy 
my będziemy w kontrze z tymi właścicielami czy tez się dogadamy i będziemy w stanie to 
rozwiązać. Najważniejsze jest aby to nie działo się kosztem mieszkańców. 
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Wicemarszałek Piotr Pilch odpowiedział, żeby radny Tomański nie martwił się o projekty 
PiSu, przekop mierzei wiślanej się zakończył i jest sukcesem, Via Carpatia i wiele innych. 
 
Wiceprzewodniczący Czesław Łączak nie zmieniając sensu zaproponował aby treść 
stanowiska uległa nieznacznej modyfikacji. W drugim akapicie po słowie transport był wpisany 
wyraz osobowy i towarowy i druga modyfikacja w ostatnim akapicie dopisać, że Sejmik 
Województwa Podkarpackiego apeluje. Co do meritum podkreślił, że ten pociąg jest nie tylko 
do Lwowa bo może być do Bukaresztu i do Belgradu a nawet do Pekinu jak się tak świat ułoży. 
 
Radny Piotr Tomański skoro PiS wszystko realizuje to może zacznijmy od Sejmiku i nie 
przesuwajmy inwestycji a realizujmy je. 
 
Radny Jan Tarapata zaznaczył, że emocje są złym doradcą a każdy czas ma swoje zadania. 
Czasami wchodzimy niepotrzebnie w sprawy które zaostrzają polemikę. Jeśli wnosimy o 
uznanie tego projektu i wpisanie go w dokumenty strategiczne to interesuje go czy to będzie 
na bazie istniejącej linii CPK- Stalowa Wola-Lwów –Kijów i będzie ona modernizowana i 
dostosowywana do potrzeb jakie chcemy osiągnąć. 
 
Radny Andrzej Nepelski ta inwestycja wzbudza wiele emocji nie tylko wśród polityków ale i 
zwykłych mieszkańców. Linia kolejowa Nr 101 budowana za czasów Franciszka Józefa, która 
jest w takim stanie, że wymaga koniecznej modernizacji. My zastanawiamy się jak w 2 h 
dojechać do Warszawy ale mieszkańcy z linii 101 pytają kiedy ona będzie modernizowana- 
nie ma odpowiedzi z jego strony bo nie wie czy taka wiedza dysponuje Zarząd.  
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod 
głosowanie projekt niniejszej uchwały. 
 
W jego wyniku Uchwała Nr LIII/907/22 została przyjęta 23 głosami za, 0 przeciw, 3 
wstrzymujące się i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Przewodniczący ogłosił 10 min przerwy. 
 
Informacja o przebiegu wykonania budżetu Województwa Podkarpackiego za                        
I półrocze 2022 roku. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 
 
Uchwała NR 3/8/2022 RIO w Rzeszowie z dnia 20 września 2022 r. w sprawie informacji 
Zarządu Województwa Podkarpackiego o przebiegu wykonania budżetu województwa za             
I półrocze 2022 r. stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Województwa 
Podkarpackiego. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 
 
Informacja o przebiegu wykonania za I półrocze 2022 r. planów finansowych instytucji 
kultury podległych Samorządowi Województwa. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  16 do niniejszego protokołu 
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Informacja z wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów 
opieki zdrowotnej za I półrocze 2022 r. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  17 do niniejszego protokołu. 
 
Marszałek Władysław Ortyl zaznaczył, że są z nami dyrektorzy jednostek zdrowia, on omówi 
wszystkie informacje dotyczące służby zdrowia a na koniec w-ce dr Adrianna Obutelewicz – 
Pyrzyńska przedstawi swoją prezentację. Zaznaczył, że należy uświadomić wszystkim że 
nasze jednostki prowadza 43% ilości łóżek w województwie co przekłada się na 60% 
strumienia pacjentów. Gdybyśmy przedstawili do tego wagę tych usług 
wysokospecjalistycznych to ona do tych ilościowych wskaźników jakościowo się potęguje. 
Mamy 3 wysokospecjalistyczne szpitale w Rzeszowie NR 1 i NR 2 i Przemyślu ale 
chcielibyśmy aby szpitale w Krośnie i Tarnobrzegu to osiągnęły. Do raportu wzięte były dwa 
okresy do 2017 r w którym miało miejsce poręczenie województwa w BGK i uwolnienie się od 
parabanków oraz okres po 2017 r. Bez żadnego wsparcia krajowego musieliśmy sobie 
poradzić z tym poręczeniem, programami restrukturyzacyjnymi, wielką rolę odegrał tu BGK. 
Najpóźniej do strumienia kredytu dołączył szpital w Przemyślu i musieliśmy zwiększyć kredyt 
ze względu na złe oszacowanie go dla szpitala w Krośnie. Gdy powoli zaczęło się wychodzenie 
na prosta zaczęła się fala strajków i szpitale te koszty musiały unieść. Wyniki za rok 2021 to 
minus 2 mln zł. dla wszystkich szpitali w stosunku do 2020 gdzie było to minus 52 mln zł. 
Wzrosły przychody, wzrastały koszty. W roku 2021 przeznaczyliśmy na ochronę zdrowia 81 
mln a w roku 2022 150 mln zł. Zmniejszało się zatrudnienie, wzrosło tylko w Tarnobrzegu ze 
względu na covid. Sprawozdania finansowe zostały zatwierdzone przez Zarząd i biegłych. 
Obecnie nie odmówiono wzrostu płac w Krośnie i jest to 500 zł na pracownika bezterminowo 
nie tak jak przekazywały pielęgniarki. Te koszty przekraczają o 325 tys zł możliwości szpitala 
ale dyrektor się zgodził oczekując na elementy zwiększania się przychodów w przyszłości. 
Trudna sytuacja w Krośnie i Tarnobrzegu  może się sprowadzić do tego, że będziemy mieć 
wypowiedziany kredyt. Ze 157 mln zł na inwestycje przez pierwsze półrocze zostało 
wykorzystane niewiele ale liczymy że koniec roku przyniesie zmiany w tym zakresie. Istotnym 
elementem są zadania dokonane przez samorząd, szpitale i dyrektorów w odniesieniu do 
czynników systemowych. Procent produktu krajowego brutto przeznaczany na szpitale stale 
rośnie a w najbliższych latach ma być zwiększony do 7% PKB.  
 
Radny Piotr Tomański zaznaczył, że jest zbyt niska wycena części procedur medycznych 
oraz nierównomierność wycen procedur. Wycena przez NFZ, która nie pokrywa się z kosztami 
usług medycznych co potwierdza NIK. Jest tu miejsce na uchwałę Sejmiku prosząca o to by 
NFZ zaczął pokrywać te koszty w wysokości takiej jakie one są.  
 
Radny Jan Tarapata podkreślił ze od 12 lat jak tu pracuje problem finansowy szpitali ciągle 
się nakręca. Geneza tego jest taka, że wszyscy się boja restrukturyzacji ogólnej, wynikającej 
z powiedzenia sobie jak ta służba zdrowia ma wyglądać. Państwo polskie przeznacza 120 mld 
zł na służbę zdrowia to zapytać należy jakiej sumy potrzebujemy. Dzisiaj patrząc na to co się 
dzieje, że jesteśmy  winni 340 mln zł BGK, coraz większe koszty spłaty występują. Jeżeli 
popatrzymy na zobowiązania wymagalne w kwocie 62 mln zł jak dyrektorzy szpitali mają 
funkcjonować. Obłożenie miejsc w niektórych szpitalach jest nawet poniżej 50% co oznacza, 
że cos jest nie tak. Niezrozumiałe jest tez to, że pacjent na rutynowy zabieg czeka pół roku 
czy rok a obłożenie jest tak małe. Dodał, że bez zmian systemowych się nic nie uda, rządzenie 
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polega na tym aby nie bać się decyzji, trzeba się zdecydować na rewolucję aby rozwiązać ten 
problem.  
 
Członek Zarządu Stanisław Kruczek  podkreślił, ze żyjemy w takich uwarunkowaniach, że 
samorządu zajmują się służbą zdrowia. Dodał, ze nie możemy zapominać kontekstu tego co 
się wydarzyło w ostatnich latach w służbie zdrowia przychody łączne obecnie to 1 mld 917 a 
w 2014 r. było niespełna miliard. Nie są to wystarczające pieniądze ale nie możemy zapominać 
że lata 2019-21 to była pandemia i gdyby nie reforma Ministra Radziwiłła to w starym systemie 
płatności za procedury medyczne byłoby jeszcze gorzej. Ocena finansów musi uwzględniać 
ten trudny czas, który przeszliśmy a obecnie wojna powodująca wzrost inflacji. Wszyscy z 
niepokojem patrzymy na najbliższą przyszłość czeka nas bardzo trudna zima. Podziękował 
dyrektorom szpitali za czas bardzo ciężkiej pracy.  
 
Marszałek Władysław Ortyl podkreślił, że restrukturyzacja trwa od 2017 r i jeszcze nie jest 
dobrze, powoli wchodzimy z pewnymi działaniami chyba że chcemy rewolucji to wtedy albo 
się uda albo się nie uda. Podkreślił, że za ten 150 stronicowy raport nie zapłacili to jest 
wykonane siłami departamentu, działu kontrolingu i wynikiem informacji, które spływają od 
szpitali. Odnosząc się do tego, że w służbie zdrowia ciągle brakuje pieniędzy podkreślił, że 
obecnie 5,35 a w niedługim czasie zgodnie z zapowiedziami polskiego łady ma być 7% PKB 
na służbę zdrowia to są to gigantyczne fundusze. W kwestii obłożenia zaznaczył, że tam gdzie 
jest ono niskie od razu pojawiają się kłopoty szpitala. Dzisiaj prawie stoi 10 stanowiskowa, 
potężna sala operacyjna w krośnie bo są zwolnienia lekarskie – trudno to komentować, kto za 
to zapłaci, a no szpital, który do 30 dni musi zapłacić za chorobowe, który nie wykonana 
kontraktu, który jak nie nadrobi tego do końca roku to będzie miał niższy poziom kontraktu na 
drugi rok. Zaznaczał też, że Krosno i Tarnobrzeg są w sporach zbiorowych ale wynikających 
z akcji ogólnopolskich. Sporu jako takiego wynikającego ze zdarzeń lege artis, związkowych 
w obu tych szpitalach nie ma. Są roszczenia płacowe pielęgniarek ,które chcą być w drugiej 
grupie wynagradzania i by mogły za kwalifikacje magistra pielęgniarstwa brać te maksymalne 
pułapy wynagradzania. 500 zł jest zadeklarowane w Krośnie bezterminowo. Sytuacja jest 
można by powiedzieć dziwnie prosta ale są problemy mimo tego. Jeżeli radny potrzebuje 
szerszych wyjaśnień to są na sali dyrektorzy mogą tę kwestię przybliżyć.  
 
Z-ca Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej UM Pani Adrianna 
Obutelewicz- Pyrzyńska przedstawiła prezentację „Informacja o ochronie zdrowia” 
stanowiącą załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
Radny Piotr Tomański zaznaczył, ze raport ich powalił swoją jakością, długością jak i 
dokładnością danych. Dodał, że w dniu zawarcia kredytu w krośnie było oprocentowanie 1, 64 
i marże 0,84 co dawało 2,48 a obecnie jest 8,23. Podkreślił, że dyrektor jest tam od niedawna 
i że walczy ale chce zadać konkretne pytanie czy dyrektor ma kontraktacje na cenę gazu i 
energii elektrycznej i jaka jest sytuacja w tej chwili z pielęgniarkami.  
 
Dyrektor Szpitala w Krośnie Pan Leszek Kwaśniewski podkreślił, że jeżeli chodzi o cenę 
gazu to ma zagwarantowaną do czerwca 2023 r. a następnie zostanie rozpisane postepowanie 
przetargowe i będziemy wiedzieli na jakim poziomie mogą wystąpić ewentualne zwyżki. Jeżeli 
chodzi o energię elektryczną to postepowanie zostało otwarte na początku września ale dobrej 
informacji nie ma gdyż wzrost za 1 kWh wynosi 420% także przeskok jest ogromny dlatego 
też działania przez niego podejmowane również w zakresie płacowym wybiegają do przodu. 
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Jeżeli chodzi o żądania płacowe to szpital w tym momencie zweryfikował wzrost wynagrodzeń 
pod kątem wymagań na danym stanowisku wymaganych a nie posiadanych. W perspektywie 
otrzymanych środków spowodowało to jedno, że na ten moment przy zastosowaniu 
wymaganych kwalifikacjo brakuje na te wynagrodzenia ok. 50 tys. zł miesięcznie. W przypadku 
gdyby zastosował dla grupy pielęgniarek z wyższym wykształceniem i specjalizacją wskaźnik 
1,29, który jest wymagany względem ustawy to spowodowałoby to obciążenie szpitala o 
dodatkowe 350 tys. zł i łącznie wynosiłoby to 400 tys. zł miesięcznie. Rozmowy i spotkania z 
personelem ciągle trwają, odbyło się tez takie w UM  z udziałem Marszałka gdzie 
zadeklarowałem podwyższenie wynagrodzenia z grupy 5 kwoty 5776 o 500 zł do podstawy. 
Od października ma być wzrost wyceny z NFZ dlatego tez zdyskontował to, co otrzyma mimo, 
że nie ma jeszcze informacji jakie to będą kwoty i czym będzie mógł rządzić.  
 
Radny Piotr Tomański zapytał czy utracone przychody oznaczają, że nie zakontraktowano 
nieoptymalnego kodowania szpitalnego na milion osiemset i AOS 0.6 mln zł. Czy jesteśmy w 
stanie naprawić to jeszcze w tym roku czy dopiero na następny. 
 
Dyrektor Szpitala w Krośnie Pan Leszek Kwaśniewski zaznaczył, że chodzi w tej chwili nie 
tyle o kontraktowanie co najbardziej optymalne rozliczanie każdej procedury medycznej. Przy 
rozliczaniu można się postarać bardziej lub mniej zależy to od całego zespołu ludzi. W 
momencie kiedy rozliczanie procedury polega na wyszczególnieniu wszystkich elementów 
prowadzonego leczenia może spowodować, że dana procedura jest bardziej rentowna. Stad 
te potencjalnie utracone korzyści i nad tym pracujemy.  
 
Radny Bogdan Romaniuk odniósł się do raportu przedstawionego przez Panią Dyrektor i 
nawiązać do wypowiedzi Radnego Tarapaty. Podkreślił, że już 4 kadencję jest w sejmiku i 
obserwuje co się dzieje. Obserwując to co się dzieje i mając świadomość zagrożeń jakie były 
dla naszych szpitali to działania poprzedniego i obecnego zarządu przynoszą efekty za co w 
imieniu Klubu PiS podziękował dyrektorom szpitali za pracę w trudnych czasach bo patrząc 
na wynik finansowy widzimy stratę ale jest ona mniejsza niż rok temu, co oznacza, że działania 
przynoszą efekty. Dodał, że jego zdaniem ocenę pozytywną dla Zarządu i jednostek przyniesie 
analiza tego jak wygląda sytuacja służby zdrowia w innych województwach.  
 
Radna Dorota Łukaszyk Przewodnicząca komisji Ochrony Zdrowia, Polityki 
Prorodzinnej i Społecznej zaznaczyła, że  niezmiernie cieszy fakt podnoszenia nakładów na 
służbę zdrowia w ostatnim czasie i w zasadzie z roku na rok. Zarówno w sferze nakładów na 
inwestycje jak i na finansowanie podstawowej działalności leczniczej. Obszar jest na tyle 
wielki, że można podawać bez końca te liczby, słupki, wykresy i kwoty. Zaznaczyła, że jej 
praca w samorządzie jest może krótka ale miała możliwość poznania tek pracy zarówno z 
perspektywy podmiotów tworzących jak i kierowania jednostką. Po jakości i dokładności 
przekazanych dokumentów i opracowanych prezentacji chciałaby złożyć podziękowanie na 
ręce Dyrektora i całego Departamentu Zdrowia bo widzimy jak ogromna praca została 
wykonana. Zarówno przy samej koncepcji restrukturyzacji, posiadanego zadłużenia czy zmian 
profili prowadzonej działalności leczniczej ale przede wszystkim praca włożona we wdrażanie 
i realizację tych opracowywanych programów naprawczych. Zarówno przez kadrę 
zarządzającą oraz nadzór pracowników i departamentu ochrony zdrowia. Widzimy również że 
ta sprawozdawczość jednostek i systematyczność rozliczania i egzekwowanie wyników 
przynosi wymierne policzalne efekty. Mamy poczucie, że przez zmiany systemowe narzucane 
z góry zarówno deficyt tych zmian w pewnych obszarach powodują zachwiania, protesty 
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personelu czasami brak realizacji zaplanowanych założeń restrukturyzacyjnych i że idzie to 
wszystko może dość opornie, że ciągle któryś ze szpitali traci swoja stabilność czy finansową 
czy kadrową, może to oddłużanie nie jest w którymś momencie na oczekiwanym momencie i 
w określonych ramach czasowych. Dzieją się tez na naszych oczach dość znaczące reformy, 
które zaplanowały do pewnego poziomu scentralizowanie tej opieki zdrowotnej. W jakiś 
sposób przełożenie podmiotów pod zarządzanie do jakiegoś poziomu samorządów. Miejmy 
nadzieję, że w pewnym momencie to województwa będą zarządzały wszystkimi szpitalami bo 
patrząc na problemy innych szpitali chyba dobrze Zarządowi to idzie i te programy i plany które 
zostały tutaj wdrożone sprawdzają się. Uwrażliwiła dyrektorów na utrzymanie podnoszenia 
jakości usług, zaangażowania i profesjonalizmu personelu, etyki zawodowej i żeby w tym 
całym mechanizmie pacjent zawsze był najważniejszy.  
 
Radny Piotr Tomański zaznaczył, że to nie jest tak jak powiedział Radny Romaniuk, że jest 
dobry raport mówiący o tym , że jest dobrze. On mów jedynie, że jest nieźle i należy tu 
dyrektorom podziękować za to, że mają efekty. On wraz z Klubem KO będzie dopingował 
gównie szpital w Krośnie i Tarnobrzegu bo tam jest co robić. 
 
Informacja o przebiegu wykonania planów finansowych wojewódzkich jednostek 
organizacyjnych będących osobami prawnymi za I półrocze 2022 r. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  19 do niniejszego protokołu 
 
Informacja nt. negocjacji z Komisją Europejską programu regionalnego Fundusze 
Europejskie dla Podkarpacia 2021-2027. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  20 do niniejszego protokołu 
 
Marszałek Władysław Ortyl ten program po wielomiesięcznych konsultacjach został przez 
nas opracowany, przesłany do Komisji Europejskiej, otrzymaliśmy stamtąd uwagi w sumie 497 
uwag czyli dużo były one różnej kategorii, wielkości i wagi. Zostały one podzielone na 4 grupy, 
te które zostały przyjęte przez nas, te które zostały nieprzyjęte i je odrzucamy i takie o 
wymiarze horyzontalnym. Rozmowy robocze, które miały miejsce od 15 czerwca kiedy 
dostaliśmy te uwagi trwały i dziś było ostatnie spotkanie. Rozmowy nie są łatwe i proste i 
chciałby a by podczas dzisiejszej prezentacji Sejmik miał świadomość z jakimi trudnościami 
się spotykamy.   
 
Prof. Jacek Szlachta podkreślił, że chce zwrócić uwagę na 12 stronicowy materiał 
przygotowany pod nadzorem Dyrektora Magnowskiego, który bardzo szczegółowo 
charakteryzuje ten przebieg negocjacji i punkt czasowy w którym się znajdujemy. Pozwala mu 
to skupić uwagę na trzech refleksjach. Pierwsza z nich dotyczy czegoś co naukowo bardzo 
dobrze brzmi a bardzo źle w relacjach codziennych czyli trajektoria rozwojowa województwa. 
Od roku 2004 do 2020 a nawet 2021 rejestrowaliśmy systematyczna poprawę sytuacji 
województwa. Nadrabialiśmy mniej więcej 1.5 punktu procentowego w każdym roku. Jak 
popatrzy się, że ten horyzont czasowy ponad 15 letni nadrobiliśmy 20 punktów procentowych 
viv-a vis średniej Unii Europejskiej i wyszliśmy powyżej 50% średniej unijnej. 75% PKB 
gwarantuje nam jeszcze wsparcie chyba, że jakieś trzęsienie ziemi nastąpi w UE. Cos co 
realizowaliśmy czyli te spójność w dwóch wymiarach. On skoncentrował uwagę na tej 
spójności vis-a vis UE ale też województwo bardzo dobrze realizuje spójność wewnętrzna czyli 
zmniejszanie różnic wewnątrz województwa. Potwierdziła to analiza PKB po kątem powiatów. 
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Drugi punkt przez niego poruszony dotyczy nieszczęścia jakie się zdarzyło w związku z 
popularnie określanymi czarnym łabędziami. Naukowcy mówią zewnętrzne szoki, które 
wyjątkowo silnie dotknęły województwo podkarpackie. Pierwszy rok pandemii przyniósł 
spadek PKB na mieszkańca w 3 województwach: śląskim, pomorskim i podkarpackim. Chodzi 
o to aby wykorzystując środki europejskie i pewne ich ukierunkowanie odwrócić te tendencje i 
powrócić na ścieżkę rozwojową. Covid ma bardzo konkretne konsekwencje gospodarcze, 
powodujące, że różne zjawiska mają charakter długofalowy. Kolejny czarny łabędź to napaść 
Rosji na Ukrainę, z perspektywy Brukseli, Paryża i innych stolic europejskich Podkarpacie jest 
miejscem gdzie wojna jest obecna i to ma negatywne decyzje lokalizacyjne koncernów, 
partnerów naszych, którzy oceniają to jako obszar niebezpieczny. Negocjacje są wyjątkowo 
trudne dlatego tez że UE też się zmienia teraz klimatyczne sprawy są na ostrzu noża i są 
priorytety. Tam jest zasada rotacji co 4 lata i mamy naprzeciwko rozmówców którzy wiedzą ze 
podkarpacie gdzieś tam jest i trzeba się nim zająć. My mamy fajna infrastrukturę przestrzenna, 
gospodarczą, Rzeszów jako biegun ekonomiczny. W UE Uniwersytet w Goeteborgu badanie 
odnośnie jakości rządzenia. Podkarpackie jest 14 województwem jeśli chodzi o PKB to w tym 
badaniu jakości rządzenia mamy 6 pozycję. Trzeba zwrócić uwagę tez na dobra koncepcje 
wykorzystani funduszy europejskich. Jest to najpoważniejsza porcjach środków rozwojowych 
jakimi województwo dysponuje. Obecnie w umowie partnerstwa uzgodniono 43% udziału 
środków europejskich są to więc trudniejsze pieniądze ale i większe.  
 
Dyrektor Departamentu Zarządzania RPO Wojciech Magnowski przedstawił prezentacje 
„Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021-2027 – stan negocjacji z KE” która stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Informacja nt. stanu wdrażania Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Podkarpackiego na lata 2014-2020. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  22 do niniejszego protokołu 
 
 
Informacja o wynikach finansowych i działalności leczniczej podmiotów leczniczych 
nadzorowanych przez samorząd województwa podkarpackiego za 2021 rok.  
 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  23 do niniejszego protokołu 
 
Informacja o wynikach finansowych podmiotów leczniczych nadzorowanych przez 
samorząd województwa podkarpackiego w porównaniu czerwiec 2022 r. do czerwca 
2021 r. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  24 do niniejszego protokołu 
 
 
Raport o restrukturyzacji 5 szpitali wojewódzkich nadzorowanych przez samorząd 
województwa podkarpackiego  
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  25 do niniejszego protokołu 
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Informacja o sytuacji na rynku pracy województwa podkarpackiego oraz działaniach na 
rzecz aktywizacji osób bezrobotnych będących w szczególnej sytuacji na rynku pracy. 
 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  26 do niniejszego protokołu 
 
Informacja z działalności Zarządu Województwa Podkarpackiego w okresie 
od 16 sierpnia 2022 r. do 5 września 2022 r. 
 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  27 do niniejszego protokołu 
 
Informacja o realizacji uchwał Sejmiku Województwa Podkarpackiego podjętych na                  
LII sesji w dniu 29 sierpnia 2022 roku. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr  28 do niniejszego protokołu 
 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nikt nie złożył zapytania ani interpelacji. 
 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Marszałek Piotr Pilch podkreślił, że jest obecny Pan Krzysztof Popek Dyrektor 
Podkarpackiego Biura planowania Przestrzennego i prosi o udzielnie mu głosu w kwestii 
scaleń gruntów. 
 
Pan Krzysztof Popek Dyrektor Podkarpackiego Biura Planowania Przestrzennego chciał 
poprosić o zgodę na zakup drona wraz z niezbędnym oprogramowaniem. Biuro prowadzi 
obecnie 23 projekty scaleniowe, które dobiegają końca od strony geodezyjnej, starostowie 
przystąpią do zagospodarowania po scaleniowego. W chwili obecnej starostowie podpisali 
umowy na dofinansowanie kolejnych 7 obiektów, planowane jest niebawem kolejnych 5 z ta 
różnica , że obecnie te projekty musimy wykonywać znacznie szybciej niż do tej pory. Okres 
programowania zbliża się do końca bo to czerwiec 2025 a w ramach projektu starostowie 
muszą wykonać jeszcze zagospodarowanie. Dron to koszt 420 tys. zł a w przyszłości chcemy 
dokupić do niego kolejne sprzęty m.in. kamery, które przyspieszą prace. 
 
Radny Karol Ożóg wyraził swoje zadowolenie i radość z faktu, że Podkarpackie Biuro 
Planowania Przestrzennego zostało wyposażone w tak świetny sprzęt niezbędny do pracy i 
znacznie ja przyspieszający. 
 
Przewodniczący Sejmiku Jerzy Borcz podkreślił, że w ten weekend krośnieńscy żużlowcy 
weszli do ekstraklasy i jest to historyczny moment dla Krosna i całego Podkarpacia. W związku 
z tym poprosił aby uwzględnić tę drużynę jako dobry nośnik promocji. 
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Zamknięcie sesji. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Sejmiku zamknął obrady                       
LIII sesji Sejmiku Województwa Podkarpackiego VI kadencji.  
 
Sesja zakończyła się o godzinie 2030. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
                 Przewodniczący Sejmiku 
            Województwa Podkarpackiego 
         
                  Jerzy Borcz 

 
Protokołowała: 
 
Katarzyna Kruk 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


